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1. Formalia 

 
1.1 Godkendelse af dagsorden 

 
Dagsorden blev godkendt 
 

1.2 Godkendelse af referat 
 
Referatet blev godkendt 

 
2. Behandling og beslutning 
 
2.1 Administrativt kredssamarbejde mellem Socialpædagogerne Midt- og Vestjyl-

land og Socialpædagogerne Østjylland 
 

Anden behandling af det administrative kredssamarbejde mellem Socialpæ-
dagogerne Midt- og Vestjylland og Socialpædagogerne Østjylland.  
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Siden seneste bestyrelsesmøde er medarbejderne blevet orienteret. Både i 
kreds Midt- og Vestjylland og i kreds Østjylland.  
 
Samarbejdsaftalen er ændret siden sidst. Man etablerer AKS’en uafhængigt, 
om kredsene flytter sammen. Derudover vil der være en forhandling vedrø-
rende overenskomst i forhold til en eventuel sammenlægning.  
 
Spørgsmål: I forhold til punkt 3.2 i samarbejdsaftalen hvordan skal denne 
passus forstås?  
Gert: Det betyder, at bestyrelserne skal beslutte det hver for sig. Måske er det 
formuleret knudret. Hvis Midt- Vest er med på det bliver formuleringen præci-
seret. 
 
Efter en vedtagelse kommer der til at være en proces med medarbejderne i 
forhold til at drøfte, hvordan man høster stordriftsfordele.  
 
Konstruktivt høringssvar fra medarbejderne.  

 
Beslutning: Bestyrelsen godkendte, at kredsenes administration sammenlæg-
ges under en kontorleder.  

 
2.2 Udvidet brug af dispensation for uddannelseskravet i forhold til merituddan-

nelsen 
 

Kommunernes Landsforening sendte 1. december en instruks til alle landets 
kommuner om, at der ikke er hjemmel til at give løn under merituddannelse. 
Dermed er der reelt sat en stopper for brugen af merituddannelse for kommu-
nerne.  
 
Problemerne ifølge KL er, at medhjælperne uddanner sig ud af deres stilling 
og der må ikke udbetales løn for ikke at udføre sit arbejde.  
 
Socialpædagogerne er meget uenig i KL´s udlægning.  
 
Kreds Østjylland er ved at udarbejde en løsning sammen med Via. Løsningen 
er en deltidsmerituddannelse med socialpædagogisk toning.  
 
Der bliver givet dispensation for uddannelseskravet for hver enkelt stude-
rende, så de bliver flyttet fra medhjælperoverenskomsten til pædagogover-
enskomsten.  
 
Dermed arbejder de studerende på deltid, hvilket de får løn for. Derudover 
skal der gives et tillæg, så de opretholder deres hidtidige løn. Desuden vil de 
studerende arbejde sig ind i deres stilling jf. pædagogoverenskomsten.  
 
Dispensation gives kun, hvis den enkelte går i gang med at uddanne sig.  
Der bliver udarbejdet uddannelsesaftaler med hver enkelt medarbejder.  
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Sporskiftemodellen er desuden blevet godkendt i løbet af januar.  
 
Bestyrelsen godkendte socialpædagogerne Østjyllands brug af dispensation 
for uddannelseskrav.  
 

2.3 Bestyrelsens 12-12-seminar 
 

Forretningsudvalget foreslår, at bestyrelsens afslutningsseminar den 14-15 
august afholdes i Svendborg på Forsorgsmuseet.  
  
Direktør Sarah Smed kan holde oplæg. Hun har stået i spidsen for udrednin-
gen af sær- og åndssvageforsorgen.  

 
Bestyrelsen bakkede op om forslaget.  

 

3. Drøftelse 
 

3.1 Forbundets økonomi i fremtiden  
 

Mette præsenterede den foreløbige proces. Delelementer skal besluttes i de 
respektive fora efterfølgende.  
 
Se vedhæftede bilag – Tidsplan – Forbundets økonomi i fremtiden 
 

Bestyrelsen drøftede temaet.  
 

3.2 Vejen frem til generalforsamling 2023 
 

Der er valggeneralforsamling i år, hvor der skal besluttes politiske indsatsom-
råder for de næste to år.   
 
Politiske indsatsområder er tidligere besluttet på baggrund af medlemsind-
dragelse/input.  
 
Tidligere er det sket via workshop og Byt en holdning.  
 
Der ønskes input fra bestyrelsen til, hvordan det kan gøres i år.  
 
Foreløbige input:  
 

• Tjek din lønseddel 

• Det skal være nærværende for den enkelte 

• Fortælling om, hvad der sker i ens kommune 
 

Bestyrelsen tænker over til næste bestyrelsesmøde, hvilket indhold det kunne 
være – eventuelt ved at spørge kollegaer. 



 

 

Side 4 af 5 

 

 

 
3.3 Hovedbestyrelsespunkter til møde den 2. februar 2023 

 
Punkt 5.1 - Kongresfrekvens 
 
Dette punkt peger tilbage på punktet Forbundets økonomi i fremtiden.  
 
Gert orienterede om punktet.  
 
Punkt 5.2 - Udmøntning af midler til kongresopfølgning 
 
Gert orienterede om punktet.  
 
Punkt 5.3 - Evaluering af Socialpædagogernes faglige frontløbere 
 
Gert orienterede om punktet. 
 
Punkt 5.5 - Evaluering af kongres 2022 
 
Sara orienterede om punktet.  
 
Punkt 5.6 - Kongres 2022: Opdatering af internt organisationscirkulære 2 
 
Mette orienterede om punktet.  

 
3.4 Biografevent 

 
Den 17. januar havde vi medlemsarrangement med Sarah Smed omkring udred-
ningen af sær og åndssvageforsorgen.   
 
Der er i forbindelse med udredningen lavet en film om nogle historiske borgerop-
levelser.  
 
Der foreslås at lave et event i forbindelse med frigivelsen af filmen, hvor der lejes 
en biografsal, og hvor Sarah Smed kan supplere med et oplæg.  
 
Forretningsudvalget vil høre, hvad bestyrelsen tænker i forhold til medlemsop-
bakning.  
 
Bestyrelsen bakkede op om eventideen.  

 

4. Orientering 
 

4.1 Kredskontoret på arbejdspladsbesøg 
 

Gert og Sara orienterede om kredskontorets arbejdspladsbesøg.  
 

https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2721243/items/25794744/documents/62294748
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2721243/items/25794741/documents/62300983
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2721243/items/25794743/documents/62295803
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2721243/items/25794753/documents/62048810
https://web.firstagenda.com/committees/1945/agendas/2721243/items/25795450/documents/62300890
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4.2 PLS 
 

Sara orienterede om Pædagogstuderendes Landssammenslutning 
 

4.3 Demonstration den 5. februar 
 

Gert orienterede om FH´s demonstration den 5. februar vedrørende afskaffelsen 
af store bededag.  

 

5. Eventuelt 
 

Monica orienterede om, at dette er hendes sidste bestyrelsesmøde, da hun snart 
går på barsel.  
 
Peder spurgte ind til, om bestyrelsesmedlemmer modtager en erkendtlighed i for-
bindelse med barsel. Det var der opbakning til.  

 
 


